
 

DPr-BRM-II.0012.2.10.2024          Protokół Nr 6/VIII/2024 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 27 sierpnia 2024 r. 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych 

obecnych   -   5 radnych 

nieobecnych   -   3 radnych   

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenia stanowią załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

II. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski 

 

III. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu nr 4/VI/2024 z dnia 25 czerwca 2024 r. 

3. Przyjęcie protokołu nr 5/VII/2024 z dnia 2 lipca 2024 r. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta 

Łodzi na 2024 rok – druk nr 192/2024. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 193/2024. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 180/2024. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 183/2024. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych na obszarze Miasta Łodzi oraz określenia granic ich 

obwodów – druk nr 184/2024. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół specjalnych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 185/2024. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia źródeł 

dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i 

trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 186/2024. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 197/2024. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług 

Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 187/2024. 

13. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski powitał radnych, zaproszonych gości i po 

stwierdzeniu quorum otworzył posiedzenie Komisji.  

 

Ad pkt 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad.  

 

Poinformował, że do Komisji skierowano autopoprawki do druków nr 192/2024 i nr 193/2024  

i proponuje omówienie druków podstawowych z autopoprawkami. 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu nr 4/VI/2024 z dnia 25 czerwca 2024 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został przesłany 

drogą elektroniczną. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Komisja przyjęła protokół nr 4/VI/2024 z dnia 25 czerwca 2024 r. przez aklamację 

 

Ad pkt 3. Przyjęcie protokołu nr 5/VII/2024 z dnia 2 lipca 2024 r. 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poinformował, że protokół został przesłany 

drogą elektroniczną. Zapytał, czy radni zgłaszają uwagi do jego zapisu? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Komisja przyjęła protokół nr 5/VII/2024 z dnia 2 lipca 2024 r. przez aklamację 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski zaproponował, aby pkt. 4 i 5 został 

omówiony łącznie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian  

w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 192/2024 wraz z autopoprawką. 

Ad pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 193/2024 z 

autopoprawką. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel przedstawiła projekty uchwał: druk 

nr 192/2024 i druk nr 193/2023 wraz z autopoprawkami. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Marcin Buchali: „co się kryje pod nazwą EDU – EKO? Co się w tym programie 

znajduje?” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera: „program EDU EKO jest to 

program w ramach nowej perspektywy unijnej. Realizatorem jest Zespół Szkół 

Gastronomicznych. Środki zostaną przeznaczone na stypendia dla uczniów odbywających 

staże w ramach projektu, wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń osób biorących udział w 

realizacji projektu, będą dokonywane zakupy materiałów i wyposażenia na potrzeby projektu, 

zakupy środków żywności, zakupy pomocy dydaktycznych, zakupy usług pozostałych, pewne 

działania inwestycyjne związane z modernizacją sieci internetowej oraz zakupy inwestycyjne. 

Całkowita wartość kosztorysowa przedsięwzięcia wynosi 1.383.241 zł, z czego 1.350.358 zł 
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stanowią środki finansowe, natomiast 32.883 zł stanowią środki z wkładu niefinansowego. 

Przedsięwzięcie realizowane w części bieżącej i majątkowej. W części bieżącej 105.441 zł 

stanowią środki z wkładu własnego natomiast  1.019.465 zł stanowią środki z Unii Europejskiej 

oraz budżetu państwa. W części majątkowej zadanie w całości realizowane przy użyciu 

środków z Unii Europejskiej oraz budżetu państwa.” 

Radny p. Marcin Buchali: „czy szkoła musi coś zrealizować w ramach tego programu? Czy 

jest to bezzwrotna dotacja przeznaczona na sprzęt i nic w zamian? Czy szkoła realizuje coś  

w ramach tego programu?” 

Dyrektor Wydziału Edukacji p. Jarosław Pawlicki: „jest to środek, który jest przeznaczony 

na wsparcie szkolnictwa zawodowego. Czyli to są środki, które trafiają na tzw. rynek szkół 

zawodowych. Dostosowanie do potrzeb rynku pracy stad EDU EKO bo sama ekologia kojarzy 

nam się z przedsięwzięciami takimi dla środowiska, ale w zakresie żywności też ta ekologia 

się tu pojawia w związku z czym jest to bardziej nastawienie na nowe zawody i rozwijanie tych 

nowych zawodów także w odpowiedzi na rynek pracy. W związku z czym jest to nastawienie 

głównie na uczniów, na rozwijanie ich kompetencji, kwalifikacji w zakresie nowych trendów na 

rynku plus doposażenie. Środki w ramach tych nowych programów są środkami 

przeznaczonymi głównie na rzecz szkoły. Rzeczywiście jest na doposażenie, ale tutaj nie idzie 

tylko na doposażenie, ale na uczniów żeby ich zmotywować.” 

 

Innych pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmian w budżecie miasta Łodzi 

na 2024 rok – druk nr 192/2024 wraz z autopoprawką (w zakresie kompetencji Komisji 

Edukacji). 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok – druk nr 192/2024 wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 193/2024 z autopoprawką (w zakresie 

kompetencji Komisji Edukacji). 
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Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 

193/2024 z autopoprawką. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk zaproponowała łączne 

omówienie projektów uchwał opisanych w drukach nr 180/2024, 183/2024, 184/2024  

i 185/2024. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi  

– druk nr 180/2024. 

 

Ad pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci 

publicznych przedszkoli prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 183/2024. 

 

Ad pkt  8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół podstawowych na obszarze Miasta Łodzi oraz określenia 

granic ich obwodów – druk nr 184/2024. 

 

Ad pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

planu sieci publicznych szkół specjalnych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 185/2024. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk omówiła łącznie projekty 

uchwał opisane w drukach nr 180/2024, 183/2024, 184/2024 i 185/2024. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 180/2024. 
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Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych na obszarze Miasta 

Łodzi – druk nr 180/2024. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych 

przedszkoli prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 183/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 

183/2024. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych na obszarze Miasta Łodzi oraz określenia granic ich 

obwodów – druk nr 184/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych na obszarze Miasta Łodzi 

oraz określenia granic ich obwodów – druk nr 184/2024. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół specjalnych na obszarze Miasta Łodzi – druk nr 185/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół specjalnych na obszarze Miasta Łodzi – 

druk nr 185/2024. 

 

Ad pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków 

dochodów samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 186/2024. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera przedstawił projekty uchwał. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 

sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów samorządowych 

jednostek budżetowych – druk nr 186/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie określenia źródeł dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich 

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 

rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych – druk nr 186/2024. 

 

Ad pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 197/2024. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera przedstawił projekty uchwał. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 
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nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Miasto Łódź – druk nr 197/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniająca uchwałę  

w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz 

wysokość i warunki wypłacania nagród nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Miasto Łódź – druk nr 197/2024. 

 

Ad pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji 

Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum 

Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 187/2024. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Radosław Gwadera przedstawił projekty uchwał. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Pytań nie zadano. Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Przewodniczący Komisji p. Krzysztof Makowski poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji Zespołu 

Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia Centrum Usług Wspólnych 

Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 187/2024. 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie likwidacji Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Łodzi oraz utworzenia 

Centrum Usług Wspólnych Oświaty w Łodzi i nadania statutu – druk nr 187/2024. 

 

Ad pkt 13. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „kolejne posiedzenie odbędzie 

się 17 września 2024r. Proszę Wydział Edukacji o przygotowanie: 

- informacji nt. liczby dzieci ukraińskich, romskich w związku ze zmiana ustawy o konieczności 

zapisania się do szkoły celem uzyskania dofinansowania 800+. Jak to wygląda u nas  

w placówkach.  
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- informacji dotyczącej podsumowania akcji letniego wypoczynku dzieci i młodzieży.   

 

Chciałem też zwrócić uwagę na dość przykry incydent jaki miał miejsce podczas pobytu dzieci 

na koloniach w Grotnikach. Otóż ktoś z okolicznych mieszkańców wezwał Policję zgłaszając 

głośne zachowanie dzieci na terenie ośrodka. Na teren kolonii przyjechał patrol w radiowozie, 

na sygnale. Słabo to wyglądało, zwłaszcza, że mamy świadomość, że większość z dzieci tam 

przebywających jest z trudnych środowisk, w których takiego typu interwencje mogą być dość 

częste i niekoniecznie powinny przezywać złe wspomnienia czy przeżycia zamiast 

wypoczywać. Dlatego zastanawiam się jak do tego tematu podejść. Może na Komisji Ładu 

Społeczno – Prawnego poproszę o rozmowę z Policją, chociaż to jest Powiat Zgierski 

 i podlega pod komendanta powiatowego w Zgierzu i spróbujemy to uregulować, aby nie w ten 

sposób reagować na tego typu działania zwłaszcza, że to miało miejsce nie po godzinie 22:00 

tylko w trakcie dnia, kiedy dzieci są, bawią się, głośno się zachowują.” 

Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji p. Elżbieta Płaszczyk: „pani dyrektor jest  

w kontakcie z komendą zgierską, współpracuje z komendą. Komenda prowadzi działania 

profilaktyczne również w czasie trwania kolonii i jest na bieżąco o tym informowana, co się 

dzieje. Tam współpraca przebiega naprawdę bardzo dobrze.” 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski: „ale mimo wszystko zachowanie 

w niektórych momentach jest takie nie za bardzo. To jest moje odczucie i nie ukrywam, że ta 

sprawą będę chciał się dalej zająć żeby to nie powtórzyło się w kolejnym okresie wakacyjnym.” 

 

Innych spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji p. Krzysztof Makowski podziękował za udział  

w obradach i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

 

Protokół sporządziła     Komisja przyjęła protokół 

Anna Czyżykowska      Krzysztof Makowski 

 

Sekretarz Komisji     Przewodniczący Komisji 

 


